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Ö verlåtelse av vägnätet inom gemensamhetsanläggningen
Gustavsberg GA:2 till kommunal förvaltning

Förslag till beslut
Gustavsbergs vägförenings begäran om att överlåta gemensamhetsanläggningen Gustavsberg
GA:2 för kommunal förvaltning avslås.

Beslutsnivå
Tekniska nämnden .

Sammanfattning
Gustavsbergs vägförening har inkommit med en begäran om att Värmdö kommun ska överta
förvaltarskapet gällande gatorna inom gemensamhets anläggningen Gustavsberg GA:2.
Värmdö ko mmun är andelsägare med en andel som motsvarar cirka 53 procent. Värmdö
kommun har övertagit delar av Kvarntorpsvägen och har även för avsikt att överta
Ekedalsvägen. Övertagandet har skett i samband med framtagandet av nya detaljplaner. Därav
bedömer Värmdö kommun att frågan om övertagande av gator bör följa samma arbetsgång
även i fortsättningen eftersom det vid ett övertagande grundligt behöver utredas om gatan
eller gatornas beskaffenhet håller kommunal standard , om Värmdö kommun behöver lösa in
mark och till vilken kostnad. Det är vidare detaljplanens avgränsning och bestämmelser som
får ligga till grund för ett ställningstagande om huvudmannaskapet ska vara kommunalt eller
enskilt.

Bakgrund
I tätorten Gustavsberg förvaltas merparten av gatorna av samfälligheter eller vägföreningar. I
områdena Hästhagen och Höjdhagen (se figur 1) förvaltas gatorna sedan 1987 av
Gustavsbergs vägförening. Förvaltarskapet innebär att föreningen ansvarar för
framkomligheten, trafiksäke rheten och drift - och underhåll. Värmdö kommun som
fastighetsägare har andelstal som motsvara cirka 53 procent i gemensamhetsanläggningen
Gustavsberg GA:2.
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Figur 1-vägar markerat med rött omfattas av gemensamhetsanläggning Gustavsberg GA:2 

Ärendebeskrivning 

Gustavsbergs vägförening har inkommit med en skriftlig begäran den 2011-11-08, (11SPN-
0378) som via mail aktualiserades den 2016-10-19, om att Värmdö kommun ska överta 
förvaltningen för samtliga vägar inom gemensamhetsanläggningen Gustavsberg GA:2.  

Gatorna förvaltas sedan 1987-12-10 av Gustavsbergs vägförening enligt gällande 
anläggningsbeslut. 2002-01-31 omprövades gemensamhetsanläggningen utifrån anläggnings- 
lagen. 2010-11-22 utträde delar av Kvarntorpsvägen från Gustavsbergs GA:2 i enlighet med 
detaljplan Charlottendal (detaljplan 101).     

Värmdö kommun har för avsikt att överta Ekedalsvägen i överensstämmelse med den 
uppdelning av allmänplats som redovisas i detaljplanen för Strandvik (detaljplan 224) och 
som vann laga kraft 2016-09-08. Anläggningsbeslutet är till dags datum inte genomfört. 

Om Värmdö kommun skulle ändra huvudmannaskapet på samtliga vägar som ingår i 
Gustavsbergs GA:2 skulle det innebära en ny omprövning av Gustavsbergs GA:2, vilket kan 
omfatta inlösen av mark för att uppnå kommunal standard. Ett ställningstagande om 
marklösen kan få betydande konsekvenser för både fastighetsägare och kommunen. 
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Därav finns behovet av mer grundläggande utredningar och det sker vid framtagandet av nya 
detaljplaner. Den kommunala standarden innebär en standardhöjning med bl.a. följande: 
breddning av gator, gång- och cykelbanor, belysning och anläggande av diken för hantering 
av dagvatten samt snöröjning. 

Bedömning 

Förvaltningens bedömning är att ett önskat kommunalt övertagande av gator ska ske etappvis 
och i samband med framtagandet av nya detaljplaner. Det är detaljplanens avgränsning och 
gällande bestämmelser som får ligga till grund för ett ställningstagande om 
huvudmannaskapet ska vara kommunalt eller enskilt. Förfarandet gällande övertagande av 
gator som tillhör Gustavsberg GA:2 följer det tillvägagångsätt som Värmdö kommun haft i 
liknande ärenden.      

Ekonomiska konsekvenser 

Beslutet har ingen direkt eller indirekt ekonomisk konsekvens för förvaltningen.    

Konsekvenser för miljön 

Beslutet har ingen konsekvens för miljön.  

Konsekvenser för medborgarna 

Beslutet kommer innebära att förvaltarskapet även fortsättningsvis kommer åligga 
gemensamhetsanläggningen Gustavsberg GA:2 och Gustavsbergs vägförening. Därför 
kommer det inte avsättas några kommunala medel för att hantera ett övertagande i det här 
skedet. Medborgarna kommer ha samma framkomlighet och tillgänglighet som idag. 

Konsekvenser för barn 
Beslutet ger en oförändrad tillgänglighet och framkomlighet för barn och inga ytterligare 
konsekvenser tillkommer. 

Handlingar i ärendet 

Nr Handling Biläggs/Biläggs ej 
   

1 Brev, 2012-11-27 Biläggs 
2 Verksamhetsberättelse, 2011 Biläggs 
3 Årsstämmoprotokoll, 2011-03-31 Biläggs 
4 Verksamhetsberättelse, 2012 Biläggs 
5 Årsstämmoprotokoll, 2013-03-27 Biläggs 
6 Årsstämmoprotokoll, 2014-03-27 Biläggs 
7 Anläggningsbeslut, 1987-12-10 Biläggs ej 
8 Anläggningsbeslut, 2002-01-31 Biläggs ej 
9 Anläggningsbeslut, 2010-11-22 Biläggs ej 
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Sändlista för beslutsexpediering 

Samhällsbyggnadsavdelningen, plan- och exploateringsenheten 

Gustavsbergs vägförening  

 

 

Lars Öberg      Carina Molin 
Sektorchef      Avdelningschef   
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GUSTAVSBERG S VÄGFÖRENING

Plats o tid:
Närvaro:

Stämman öppnas

Val av ordförande

Val av sekreterare

Val av justeringsmän

Kallelse

Styrelsens och reviso-
rernas berättelse

Ansvarsfrihet

Framställningar

Motioner

Ersättning till styrelse
och revisorer

Budget 2013

Årsstämmoprotokoll
2013-03-27

1(3)

Kommunhuset kl 19.00
Bilaga l och 2

§1
Stämman öppnas av föreningens ordf Bengt Hermansson som hälsar alla
Välkomna.

§2
Stämman öppnas av föreningens ordf Bengt Hermansson och till
ordförande för stämman väljs Mario Fincken.

§3
Till sekreterare för stämman väljs Monica Eriksson.

§4
Till justerare och rösträknare väljs Johan Danielsson och Martin
Björck.

§5
Stämman godkänner att kallelse har skett i behörig ordning.

§6
Styrelsens och revisorernas berättelser redovisas och godkänns av
stämman. Bilaga 3 och 4

§7
Stämman beviljar styrelsen ansvarsfrihet för år 2012.

§8
Planerade anläggningsarbeten för 2013 bilaga 5. Leif Eriksson
redovisade följande:
- uppsättning av zontavlor i Hästhagen
- utbyte av belysningsarmaturer till LED i Hästhagen
- nyasfaltsbeläggning delar av Mariagatan och Höjdgatan
Förslag om slitageersättning i samband med nybyggnation. Förslagna
avgifter godkändes av stämman bilaga 6.

§9
Inga motioner har inkommit.

§10
Stämman beslutar att ersättning utges i enlighet med budgetförlslag,
118 000 kr till styrelse samt 10 000 kr i ersättning till revisorerna.
Fördelning inom styrelse resp revisorer sker i enlighet med föregående
års principer.

§11
Stämman godkänner budget för år 2013, bilaga 7. Beslutet innebär
oförändrad andelsavgift. Debiteringslängden fmns framlagd vid
stämman.



Val av styrelse och ordf

Val av revisorer

Val av valberedning

Övriga frågor

Stämmoprotokoll

§12
Martin Bellander redovisade valberedningens förslag:
Leif Ydfjärd förslås till suppleant 1 år
Mario Fineken ledamot 2 år
Martin Bellander avgår.

2(3)

Stämman godkänner valberedningens förslag till styrelse:
Ordinarie: Mario Fineken 2 år

Kerstin Engström 2 år
Monica Eriksson 1 år (kvarstår)
Leif Malmberg l år (kvarstår)

Suppleanter: Birgitta Andersson 1 år
LeifYdfjärd 1 år

Ordförande: Bengt Hermansson lår

§13
Stämman godkänner valberedningens förslag till reviosorer:

Revisorer: Yvonne Bast
Christina Kanholt

Suppleanter: Marie Bojo
Sebastian FriselI

1 år
1 år
1 år
1 år

§14
Stämman föreslog:
Martin Bellander (sammankallande)
Preben Rydin
Stämman godkände dessa.

1 år
1 år

§lS l
Mario Fineken redovisade brev från Värmdö Kommun ang Kommunalt
huvudmannaskap där ny handläggare hade utsetts.

Värmdö Sotningsdistrikt hade fråga angående snöröjning på sin infarts-
väg. Leif Eriksson har kontakt med dem.

Tallåsen har haft svåra problem med halka under vintern, har mailat flera
ggr till vår hemsida men inget svar.

Tvärvägen har problem med trafiken till och från Ekedalsskolan.
Styrelsen skall undersöka. Per Arvidsson inbjudes till styrelsrn då han
har god kännedom om dessa problem.

§16
Fr o m 2013-04-16 kl 08.00 finns protokollet från årsstämman till-
gängligt i receptionen på Skogsbovägen 15, Gustavsberg samt på
föreningens hemsida www.gustavsbergsvagforening.se



3(3)
Avslut §17

Stämman avslutas och dess ordftackar styrelsen för det gångna årets
insats.

Monica Eriksson
Sekreterare

Mario Fineken
Ordförande

Johan Danielsson
Justerare

Martin Björck
Justerare
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GUSTAVSBERGSVÄGFÖRENING

Plats o tid:
Närvaro

Stämman öppnas

Val av ordförande

Val av sekreterare

Val av justeringsmän

Kallelse

Styrelsen och reviso-
rernas berättelse

Ansvarsfrihet

Framställningar

Motioner

Ersättning till styrelse
och revisorer

Årsstämmoprotokoll
2014-03-27

1(3)

Kommunhuset kl 19.00
I'
13ilaga l och 2

L
Stämman öppnas av föreningens ord Bengt Hermansson som hälsar
Allavälkomna.

t2 I
Stämman öppnas av föreningens ord Bengt Hermansson och till
brdförande för stämman väljs Mario Fincken.

L
. i1l sekreterare för stämman väljs Monica Eriksson.

4
ffilljlfsterare och rösträknare väljs Martin Bellander och Bo Kahn.

§5
Stämman godkänner att kallelse har skett i behörig ordning

§6
-tyreisens och revisorernas berättelser redovisas och godkänns

l
_vstämman. Bilaga 3 och 4.

§7 I
Stämman beviljar styrelsen ansvarsfrihet för år 2013.

§8 i
Leif Eriksson redogjorde för planerade anläggningsarbeten 2014 bil 5.
- utf9rande av gångväg med kantsten utmed Villagatan mellan Gran-
stigen och Mariaplan

- ny 4sfaltbeläggning på delar av Höjdgatan, ca 80-100 meter
- trafikinformation (informationsmateriel avseende trafiksäkerhet)

I

- trarkförbättring: dagvatten Tvärvägen samt Formarstigen
- utbprte av befintlig gatubelysning på Värmdögatan till Stockholms-

ly/tan med LED-belysning

§9
En motion har inkommit från Gamla Vägen 40-51 bil 6, där de önskar
farthinder samt uppsättning av skyltar om förbud att köra moped.
Stämman beslöt att avslå motionen. Leif Eriksson redogjorde för de
besvär som finns med gupp eller liknande lösningar. Vägen är en
gammal genomfart. Leif Eriksson tar med sig detta i kommande
trafikp laneringar.

§10
Petet Anrin redogjorde för ersättning till styrelse. Stämman beslutar att
ersä~ing utges i enlighet med budgetförslag, 96 000 kr till styrelse
sam~ 10 000 kr i ersättning till revisorerna. Fördelning inom styrelse
resp ~evisorer sker i enlighet med föregående års principer.
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Budget 2013

Val av styrelse och ordf

'-'

'-"

Val av revisorer

Val av valberedning

'-"
Övriga frågor

'-"

2(3)
~11 I
~Ieter tmin presenterade budgeten för 2014. Stämman god-
1änne~ budget för år 2014 bil 7. Beslutet innebär oförändrad
~pdelsavgift.
Ii}ebitJringslängden fanns framlagd vid stämman.
lleif Eriksson gav förklaring till budget och stämman biföll.

I

§12
Mario Fineken redovisade valberedningens förslag bil 8.

Stämman godkänner valberedningens förslag till styrelse:
Ledamot: Bengt Hermansson 2 år (omval)

Leif Malmberg 2 år (omval)
Bo Kahn 2 år (nyval)
Kerstin Engström l år (kvarstår)

Suppleanter: Monica Eriksson l år (nyval)
I LeifYdfjärd l år (omval)

Ordförande: Mario Fineken
I

l år (nyval)

§13
Stämman godkänner valberedningens förslag till revisorer:

Revisbrer: Yvonne Bast l år (omval)
Christina Kanholt l år (omval)

Suppleanter: Sebastian Frisell l år (omval)
Marie Bohjort l år (omval)

§14
Stämman föreslog:
Morgan Andersson (sammankallande) l år
Prebe1nRydin 1 år
Stämman godkände dessa.

I
§15 I
Mario Fineken påminde igen ang skrivelsen till Värmdö Kommun
för ca 2 år sedan och att vi fortfarande inte fått något svar.

Astrid Hömfeldt boende på Grindstugatan önskade asfaltslagning.

Astrid Hörnfeldt frågade också om vem som ansvarade för trottoaren
utanför Kyrkettan.
För den ansvarar Kommunen.

Marie ~ort boende på Åsvägen hade problem med parkerade bilar
på Gamle Svartensväg. Leif Eriksson skulle ta upp frågan med Robur.

Per Arvidsson trafikplaneringsgruppen, föreslår att för att få beteende-
förändringar så skall information ges till skolor, trafikanter mm.

Marie Bo Hjort omtalade att föräldrar till dagiset Skalman lämnar och..-
hämtar barn vid stoppskylt Mariagatan.



3(3)

Stig Karlsson boende på Berggatan talade om att de har problem med
lastbilar som parkerar på deras parkering. Styrelsen undersöker.

jandro Wennberg ledamot i kommunstyrelsen, talade om att han skulle
ta upp frågan om Kommunal huvudmannaskap vid nästa sammanträde.

StämmoprotokoIl
§16
~r o m 2013-04-14 kl 08.00 finns protokollet från årsstämman till-
gängligt ireceptionen på Skogsbovägen 15, Gustavsberg samt på
löreningens hemsida www.gustavsbergsvagforening.se.

§17
Stämman avslutas och ordf tackar styrelsen för det gångna årets
·1rm

---'- Avslut

j/~/0~
Monica Eriksson
Sekreterare

~~ hCL
'-""'-

Mario Fineken
Ordförande

Martiin Bellander
Justerare

~.~

Bo Kahn
Justerare

-' '-'

'-' --
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GUSTAVSBERGS  VÄGFÖRENING 
 
VERKSAMHETSBERÄTTELSE 2011   
 
 
Styrelse 
Styrelsens sammansättning under 2011. 
 
Bengt Hermansson, ordförande 
Kerstin Engström, sekreterare 
Martin Bellander, ledamot 
Monica Eriksson, ledamot 
Leif Malmberg, ledamot 
 
Birgitta Andersson, suppleant 
Marianne Nordgren, suppleant 
 
Leif Eriksson vägfogde, har varit adjungerad i styrelsen. 
 
Styrelsen har haft 7 protokollförda möten under perioden. Föreningsstämma hölls den 31 mars 
2011. Stämman godkände upprättade planer för budget, utdebitering och 
verksamhetsberättelse. 
 
Utökat ansvar och åtagande 
Inga förändringar 
 
Minskat ansvar och åtagande 
Inga förändringar 
 
Fatighetsförändringar 
Fastigheten Östra Ekedal 1:266 har bildats genom avstyckning från Östra Ekedal 1:48. 
Den nya fastigheten har tilldelats andelstalet 1. 
Avstyckningen medför att summa andelar ökar till att vid utgången av år 2011 vara 1.553,3 
andelar. 
 
Parkeringsfrågor 
Inom Höjdhagsområdet har sk Zon-parkering införts. Anvisningsskyltar har satts upp. 
  
Utförda planerade anläggningsarbeten 
 

1.  Uppsättning av vägport: 
         

             Villagatan 
              Höjdgatan 
              Höjdhagsvägen 
              Grindstugatan 
 

2.   Asfaltering av vägdyna inklusive reflexer, skyltar, trafikmålning, Villagatan. 
  



 

2 
 

2

3.    Asfaltering av fartdämpande gupp inklusive reflexer, skyltar, trafikmålning: 
 

  Gamle Svartens väg 
  Höjdhagsvägen 
  Dalvägen 
  Tvärvägen 

     
4. Toppbeläggning av Bergsgatan, utfört av NCC Roads AB. 

 
5. Inköp och uppsättning av zontavlor för p-förbud vintersäsongen 1/11 – 15/4 

 
6. Utfört prov med ny ljuskälla i Stockholmslyktan, norra området (Höjdhagen). Beställt 

utbyte av 89 belysningspunkter till Aura ECO-lösning 43 W inklusive 
övergångsadapter. 

 
Utförda drift-och underhållsarbeten 
 
          Åtgärd   Entreprenör/Leverantör 
 

1. Vinterväghållning   Gräv & Fastighetsservice i Björkås AB 
Ny entreprenör fr o m 2011-01-11 VMS -Värmdö Maskin & Support AB   

 
2. Sandsopning i maj månad  STIVAB 
 
3.  Drift och underhåll av belysning  Boo Energi ek för 

 
4. Leverantör av el   Boo Energi ek för 

 
5. Trafikmålning    Cleanosol 

 
6. Slyröjning   H.E. Entreprenad AB 

 
7. Slamsugning av rännstensbrunnar  Miljövision AB 

vår och höst 
 

8. Inköp, kompletterande gatunamns skyltar AB Blinkfyrar 
 

9. Reparation av kabelfel för gatubelysning, Boo Energi ek för 
3ggr -  Ekedalsvägen, Höjdgatan, Skeviksgatan. 

 
 

Ekonomifunktion / kassör 
 
Har under året, på entreprenad, skötts av Värmdö Bostäder AB. 
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Utredningar 
 
På uppdrag av årsstämman 2011–03-31 har till Värmdö Kommun inlämnats en skrivelse med 
begäran att kommunen tar över skötseln av vägnätet inom Gustavsberg g:a 2. (Gustavsbergs 
Vägförening). 
 
Utlåtanden 
 
Vägföreningen har tagit del av och lämnat skriftliga synpunkter på: 
 

• Kommunens Översiktsplan 2010-2030 
• Detaljplaner för Fabriksstaden, Kvarnbergsterassen och Idrottsparken 
• Ändrad detaljplan för Gustavsberg 2:5, Mariagatan 15-19 
• Framtidens Gustavsberg 

 
 

Motioner 
 
Inför föreningsstämman hade ingen motion inkommit. 
 
Bidrag  
 
Inget kommunalt eller annat bidrag har utgått. 
 
Ekonomi 
Vägföreningens ekonomi är fortsatt stabil. 
 
Gustavsberg 15 februari 2012  
 
 
Bengt Hermansson   Monica Eriksson 
 
Martin Bellander   Kerstin Engström 
 
Leif Malmberg 
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GUSTAVSBERGS VÄGFÖRENING 
 
VERKSAMHETSBERÄTTELSE 2012   
 
 
Styrelse 
Styrelsens sammansättning under 2012. 
 
Bengt Hermansson, ordförande 
Kerstin Engström, sekreterare 
Martin Bellander, ledamot 
Monica Eriksson, ledamot 
Leif Malmberg, ledamot 
 
Birgitta Andersson, suppleant 
Marianne Nordgren, suppleant 
 
Leif Eriksson vägfogde, har varit adjungerad i styrelsen. 
 
Styrelsen har haft 7 protokollförda möten under perioden. Föreningsstämma hölls den 7 mars 
2012. Stämman godkände upprättade planer för budget, utdebitering och 
verksamhetsberättelse. 
 
Utökat ansvar och åtagande 
Inga förändringar 
 
Minskat ansvar och åtagande 
Inga förändringar 
 
Fatighetsförändringar 
Fastigheten Gustavsberg 1:460, Villagatan 7 har inträtt i Vägföreningen (avstyckning från 
Gustavsberg 1:149). 
 
Parkeringsfrågor 
Parkeringsförbud har införts på del av Hästhagsvägen. Stoppförbud har införts på del av 
Mariagatan. 
  
Utförda planerade anläggningsarbeten 
 

1.  Utbyte av ljuskällor i befintlig vägbelysning, norra delen av vägföreningen.  
89 st 42 W Aura Eco-lösning, 4 st 50 W armatur Thorn Christian 4. 
 

2. Utbyte av armaturer till Philips Selenium 50W på följande gator: Villagatan, 
Trallbanevägen, Hästhagsvägen, Hästskovägen, Gamle Svartens väg. 
 

3. Införande av P-förbud samt uppsättande av tillhörande skyltar del av Hästhagsvägen. 
 

4. Införande av stopp-P-förbud del av Mariagatan. 
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Utförda drift-och underhållsarbeten 
 
          Åtgärd   Entreprenör/Leverantör 
 

1. Vinterväghållning   VMS -Värmdö Maskin & Support AB   
2. Sandsopning   STIVAB 
3.  Drift och underhåll av belysning  Boo Energi 
4. Leverantör av el   Boo Energi 
5. Uppsättning trafikspegel, trafikskyltar H.E. Entreprenad AB 
6. Trafikmålning    Cleanosol 
7. Slyröjning   H.E. Entreprenad AB 
8. Asfaltslaging   NCC Roads AB 
9. Slamsugning av rännstensbrunnar  Miljövision AB 
10. Inköp skyltar, trafikspegel  AB Blinkfyrar 
11. Reparation av kabelfel för gatubelysning Boo Energi 

 
 

Ekonomifunktion / kassör 
Har, på entreprenad, utförts av Värmdö Bostäder AB. 
 
Utredningar 
På uppdrag av årsstämman 2011–03-31 har till Värmdö Kommun inlämnats en skrivelse med 
begäran att kommunen tar över skötseln av vägnätet inom Gustavsberg g:a 2. (Gustavsbergs 
Vägförening). Inget svar har inkommit under året. 
 
Utlåtanden 
Vägföreningen har tagit del av och lämnat skriftliga synpunkter på samrådshandlingar för 
detaljplan för bebyggelse inom Strandvik, del av Östra Ekedal 1:43 m-fl. 

 
Motioner 
Inför föreningsstämman har ingen motion inkommit. 
 
Bidrag  
Inget kommunalt eller annat bidrag har utgått. 
 
Ekonomi 
Vägföreningens ekonomi är fortsatt stabil. 
 
Gustavsberg 21 februari 2013  
 
 
 
Bengt Hermansson   Monica Eriksson 
 
 
Martin Bellander   Kerstin Engström 
 
 
Leif Malmberg 




